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rende. In overleg niet de gemeenten en het Waterschap zal dit worden geconcre
tiseerd.

Kern mededeling:

Gedeputeerde Staten zijn gestart met de voorbereidingen voor het organiseren 
van een bestuurlijke conferentie op 10 november 2020 met de Flevolandse ge
meenten en het Waterschap. Het.doel van de conferentie is als gezamenlijke 
overheden van de provincie Flevoland het strategisch gesprek te voeren over de 
lange termijn vraagstukken voor Flevoland en de te maken keuzes hierin.
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Mededeling:

In het verlengde van de - in april vastgestelde - Uitwerkingsagenda 2020 - 2025 
Omgevingsvisie FlevolandStraks, en de gesprekken met de gemeenten in het ka
der van collegeontmoetingen, zijn de voorbereidingen gestart voor het organise
ren van een bestuurlijke conferentie met de Flevolandse gemeenten en het Wa
terschap. U bent hierover geïnformeerd op 26 mei jongstleden (#2600140). 
De aanleiding van de conferentie is tweeledig. Enerzijds is de conferentie een 
vervolg op de conferentie in december 2018, waarbij met de regio is afgesproken 
gezamenlijk verder te werken aan de Omgevingsvisie.
Anderzijds zijn er recente ontwikkelingen die aanleiding geven voor een regio
naal gesprek, denk daarbij aan de opgave voor 100.000+ woningen, het klimaat- 
akkoord, de stikstofcrisis en de Coronacrisis. Het wordt steeds duidelijker dat ook 
in Flevoland de druk op de ruimte toeneemt. Dit vraagt om een strategisch ge
sprek over de lange termijn opgaven voor Flevoland en afspraken hoe we hier als 
regio gezamenlijk in op willen trekken. Het is daarom ook de uitdrukkelijke wens 
de conferentie in gezamenlijkheid met de gemeenten en het waterschap voor te 
bereiden.
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In het coalitieakkoord is opgenomen dat we een Samenwerkingsagenda van de 
provincie, de gemeenten en het waterschap gaan maken. De conferentie is een 
stap hiernaar toe. Tijdens de conferentie zal aan verschillende gesprekstafels 
over de toekomst van Flevoland worden gesproken, de opgaven, de integrale uit
dagingen, maar ook de knelpunten, lastige keuzes en verschillende belangen. 
Deze gesprekken zullen naar verwachting inzichten opleveren die verder uitge
werkt dienen te worden. In overleg met de gemeenten en het waterschap worden 
de opbrengsten verder opgewerkt haar een Samenwerkingsagenda met een stra- ’ t 
tegisch karakter. We willen daar uw staten evenals de raden ook nadrukkelijk ac- ., , 
tief bij betrekken. In bijgaande notitie vindt u de voorlopige opzet van de confé- i J
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Doel en opzet conferentie Samen Maken We Flevoland 2020  
Datum conferentie: 10 november 2020 
 
Doel 
Het hoofddoel van de conferentie is als gezamenlijke overheden van de provincie Flevoland het 
strategisch gesprek te voeren over de lange termijn vraagstukken voor Flevoland en de te maken 
keuzes hierin.  
 
Aanleidingen 

a) Omgevingsvisie 

Met het vaststellen van de Omgevingsvisie FlevolandStraks hebben we ook invulling gegeven aan 
bestuurlijke vernieuwing. We zetten de maatschappelijke opgaven centraal. We treden met 
gemeenten en waterschap op als één bestuur (complementair bestuur). In december 2018 hebben 
we dit bekrachtigd in de eerste conferentie Samen Maken We Flevoland. Met dit traject geven we 
hier een vervolg aan.  
 
In een ambtelijke ronde langs de gemeenten en uit de gesprekken binnen het college kwam naar 
voren dat we op veel onderwerpen goed samenwerken met de gemeenten, het waterschap en de 
uitvoerende partners. Vaak gaat het daarbij om onderwerpen die al redelijk ver in de uitvoerende 
fase zijn. Om een volgende stap te zetten in de complementaire samenwerking is de behoefte om 
een meer strategisch gesprek te voeren over de lange termijn vraagstukken, en het maken van 
integrale afwegingen.   

 

Daarbij kunnen verschillende dimensies aan de orde zijn: 
- Strategisch: de lange termijn: hoe kijken we naar Flevoland ná 2030? Wat voor provincie 

willen we zijn? Welke moeilijke gesprekken moeten we hiervoor durven voeren? 
- Samenhang: hoe komen we tot een integrale benadering waarin de complexiteit van 

noodzakelijke transities én het ingewikkelde speelveld van belangen in samenhang wordt 
bekeken. En hoe kunnen we daar effectief in samenwerken, zowel onderling, maar ook als 
eenheid in discussies met andere regio’s of met het Rijk? 

- Inclusief: de Omgevingswet verplicht ons om alle belangen integraal af te wegen bij alle 
nieuwe initiatieven. Hoe gaan we dat structureel vormgeven? 
 
 

b) Toenemende druk op de ruimte 

Flevoland is een uniek gebied met grote ontwikkelopgaven. De grote transities uit de 
Omgevingsvisie, zoals de toekomst van de landbouw, de energieopgave en de ontwikkeling van een 
circulaire economie, zijn daar voorbeelden van. Daarnaast hebben we te maken met meer en 
nieuwe opgaven, zoals de klimaatafspraken van het Rijk, de stikstofcrisis, de motie Koerhaus met 
de verkenning voor 100.000 woningen en de huidige Coronacrisis. De grote transities laten zien dat 
voor veel opgaven een integrale, gebiedsgerichte aanpak nodig is. 
  
Als regio kunnen we veel ontwikkelingen accommoderen, maar niet alles tegelijk. De vraag daarbij 
is bovendien of en hoe dit kan bijdragen aan de kwaliteit van leven van de huidige Flevolandse 
bevolking en samenleving. In tegenstelling tot in de eerste fase van de ontwikkeling van Flevoland, 
is er ook sneller sprake van belangentegenstellingen. Er zullen keuzes gemaakt moeten worden. 
Daarvoor is scherpe dialoog nodig, die richting geeft aan de ‘harde kant’ (gebiedsontwikkelingen) en 
de ‘zachte kant’ (sociale aspecten).  
 
Dit vraagt om de ontwikkeling van een strategische agenda voor de toekomst van Flevoland, 
waarover Gedeputeerde Staten ook in de ontmoetingen met de colleges van de zes gemeenten in 
Flevoland gesproken heeft.  
 
 
 
 



Opzet voor het Programma  
We hebben de uitdrukkelijke wens om de conferentie in gezamenlijkheid met de gemeenten en het 
waterschap voor te bereiden. De gesprekken hiervoor zijn opgestart. We zitten nog in de 
voorbereidende fase, want de vormgeving en invulling van de conferentie staan nog niet vast. Wel 
zijn er al een aantal ideeën die in de voorbereidende gesprekken worden meegenomen. We zien 
voor ons dat er één of twee sprekers worden uitgenodigd om de toon te zetten en de deelnemers te 
inspireren en ook uit te dagen om in gesprek te gaan over de opgaven voor de lange termijn en het 
belang van samenwerking op regionale schaal. Flevoland ontwikkelt zich verder, maar niet alles 
kan, hoe gaan we daarmee om? De Rijksbouwmeester de heer Floris Alkemade hebben we gevraagd 
om als spreker op te treden en hij heeft inmiddels toegezegd.   
 
Daarna kunnen de bestuurders in kleinere groepen uiteen gaan om verder met elkaar door te praten 
over een aantal thema’s/ onderwerpen. Een eerste idee vanuit onze kant voor mogelijke 
gespreksonderwerpen zijn:  
 
 Toekomstbestendig Flevoland  

Over toekomstbestendig wonen en werken met thema’s als energieneutraal, circulair, natuur-
inclusief, klimaatbestendig en stikstofarm/ -vrij. 
 

 Aantrekkelijke regio  
Over regionale kracht en het zijn van een aantrekkelijke regio met excellent wonen,  
vestigingsklimaat en recreatiemogelijkheden, goede infrastructuur en groenblauwe structuur. 
 

 Dichtbij/ uit Flevoland 
Over lokaal en regionaal geproduceerd en geconsumeerd/ afgezet. Korte ketens in de 
landbouw, circulaire materialen en energie. 
 

 Sociale maatschappelijke kracht 
Over wie we zijn en willen zijn, human capital, technologie en gezondheid. 
 

 Flevolandse identiteit 
Over wat voor provincie we willen zijn, wat is onze gedeelde identiteit, hoe willen we omgaan 
met onze ruimte. 
 

 Vitaal en leefbaar landelijk gebied 
Over de verbindingen van stad en land, de transitie van de landbouw, gevolgen van de 
stikstofcrisis, groei en krimp van steden en dorpen en de sociaal-economische structuren.  
 

 Bestuurlijke vernieuwing 
Over het vasthouden van de flevolandse belofte van bestuurlijke vernieuwing, de opgaven 
centraal zetten en participatie/ inzet van samenleving en overheid.    

 
Vorm van de bijeenkomst 
Afhankelijk van de Coronamaatregelen zijn verschillende scenario’s mogelijk. De voorkeur gaat naar 
een fysieke conferentie. Als er verscherpte coronamaatregelen zijn kiezen we voor een combinatie 
van fysiek en digitaal.  
 
Het idee is dat we ook van iedere overheid, naast de bestuurders, een tweetal afgevaardigden van 
de volksvertegenwoordiging willen uitnodigen als ‘rapporteurs’. De rapporteurs worden betrokken 
bij de voorbereiding van de conferentie en kunnen ook daarna voor het proces meedenken bij het 
opstellen van de Samenwerkingsagenda. Waar ook aan gedacht wordt is het uitnodigen van een 
aantal grotere uitvoeringsorganisaties of intermediaire organisaties afhankelijk van de 
gesprekstafels zodat ook een bredere maatschappelijke discussie gevoerd kan worden.   
 
Gewenst resultaat 
De wens is om uiteindelijk met elkaar te komen tot een strategische samenwerkingsagenda, waarin 
we zoveel mogelijk antwoorden geven op de volgende vragen: Wat zijn de strategische 



onderwerpen waarvoor we op regionaal/ provinciaal willen samen werken? Welke gezamenlijke 
inzet is daarvoor nodig, en hoe willen we elkaar scherp houden over de voortgang, de focus en de 
gezamenlijkheid van deze samenwerking? 
 
Qua werkwijze en selectie van onderwerpen in de samenwerkingsagenda hebben we over dezelfde 
principes gesproken als de Omgevingsagenda hanteert: 
•vasthouden waar de samenwerking al goed verloopt en eventueel actualiseren waar nodig (lopende 
programma’s, initiatieven); 
•verbinden wat nodig is (koppelen van programma’s); 
•vernieuwen waar kansen liggen (extra impuls, nieuwe aanpak, afgestemd ook op nieuwe 
ontwikkelingen als de eerder genoemde opgaven als klimaatafspraken van het Rijk, de stikstofcrisis, 
de motie Koerhaus met de verkenning voor 100.000 woningen en de huidige Coronacrisis). 
 
Op de conferentie moet duidelijk worden of er voldoende inzichten naar voren zijn gekomen om te 
komen tot een strategische samenwerkingsagenda. Onze verwachting is dat de verschillende 
gesprekstafels inzichten opleveren die verder uitgewerkt dienen te worden. In overleg met de 
gemeenten en het waterschap worden de opbrengsten verder opgewerkt naar een 
Samenwerkingsagenda met een strategische karakter. Het is onze intentie om de uitkomsten 
uitdrukkelijk met uw staten te delen.  
 
 




